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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 2/2022(352) 

 
Datum a čas konání: 15. února 2022 v 9:00 hodin 
Místo konání: Microsoft Teams 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 27 senátorů) 

Omluveni: -  

Stálí hosté:  PaedDr. Slezáček/CESA, Ing. Bradáč/ ÚSI – omluven 

Hosté: rektor Janíček, prorektorka Šimberová, prorektoři Doupovec, Houser, Pěnčík 
a Weiter, kancléř Gregorek, předseda KOR VUT Ing. Brada 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Předání Osvědčení o zvolení náhradníkem za člena AS VUT a složení Slibu člena AS VUT z Fakulty sta-

vební VUT 
4. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 1/2022 ze dne 18. 1. 2022 
5. Informace vedení VUT 
6. Informace z Rady vysokých škol 
7. Informace SK AS VUT 
8. Legislativní záležitosti  

 Návrh rektora na složení týmu prorektorů pro funkční období únor 2022 až leden 2026 
 Dodatek č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT  
 Rozhodnutí rektora – Poplatek za přijímací řízení na VUT v Brně 
 Další legislativní záležitosti 

9. Ekonomické záležitosti  
 Informace o přípravě Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022 

10. Nominace zástupce Fakulty architektury na členství v Etické komisi VUT – Usnesení AS Fakulty archi-
tektury VUT  

11. Pedagogické záležitosti 
 Hodnocení kvality výuky v LS ve studijním programu BPC STC 

12. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

13. Různé  
 Návrh předsedy Koordinační odborové rady Vysokoškolského odborového svazu VUT (KOR VUT) 

na spolupráci AS VUT a KOR VUT 
 Informace o přípravě výjezdního zasedání AS VUT – upřesnění času a místa konání 
 Různé 

 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

 
Vzhledem ke stále vážné situaci v oblasti pandemie Covid-19 (mutace Omikron) a na základě hla-
sování členů AS VUT per rollam o způsobu dnešního zasedání AS VUT, o které požádal předseda 
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AS VUT Hanáček, bylo v souladu s článkem 13a Jednacího řádu AS VUT svoláno distanční zase-
dání AS VUT.  

Jednání AS VUT zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal účastníky dnešního 
zasedání, zejména hosty – nového rektora Janíčka, kandidáty na prorektory VUT pro nové funkční 
období prof. Doupovce, doc. Housera, doc. Pěnčíka, doc. Šimberovou a prof. Weitera, dále kancléře 
Gregorka a přítomné členy AS VUT. Následně sdělil, že do funkce skrutátora z důvodu elektronic-
kého hlasování navrhuje doc. Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného 
usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.    
Hlasování: pro – 27 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, výše uve-
dený program byl v tomto znění schválen.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 27 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. PŘEDÁNÍ OSVĚDČENÍ O ZVOLENÍ NÁHRADNÍKEM ZA ČLENA AS VUT  
    A SLOŽENÍ SLIBU ČLENA AS VUT Z FAKULTY STAVEBNÍ VUT 
 
Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že obdržel e-mailem dne 2. 2. 2022 rezignaci na členství v AS 
VUT od místopředsedy KTČ AS VUT doc. Apeltauera, který byl novým děkanem FAST od 2. 2. 2022 
jmenován proděkanem fakulty pro tvůrčí činnost a digitalizaci.  Do AS VUT dnes nastoupí jeho ná-
hradník prof. Ing. Jiří Vala, CSc., zvolený ve volbách na FAST dne 4. 11. 2020. Prof. Vala obdržel 
od předsedy AS Hanáčka Osvědčení o členství v AS VUT, složil Slib člena AS VUT a podepsal jej.  
(Poznámka: prof. Vala si převzal Osvědčení o zvolení a podepsal Slib člena AS VUT dne 14. 2. 2022 
v kanceláři AS VUT).  
 
 

4. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 1/2022 ZE DNE 18. 1. 2022 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 1/2022 ze dne 18. 1. 2022 byl rozeslán členům AS VUT ke korekci e-
mailem dne 1. 2. 2022, v zápise provedla několik drobných jazykových a formálních úprav předsed-
kyně LK AS VUT Mgr. Musilová, její úpravy zapracovala tajemnice AS J. Cardová do zápisu a tuto 
verzi bezprostředně rozeslala všem členům AS VUT e-mailem dne 3. 2. 2022. Dne 11. 2. 2022 
zaslala několik drobných formálních připomínek k zápisu předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová. 
Tyto úpravy opět J. Cardová zapracovala do zápisu a konečnou verzi zápisu rozeslala ihned všem 
členům AS VUT.  

Doc. Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k zápisu ještě nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky ze strany členů AS VUT nebyly vzneseny, bylo při-
stoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 1/2022 ze dne 18. 1. 2022 – verzi 
ze dne 11. 2. 2022. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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5. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ COVID a opatření k zajištění epidemické bezpečnosti: Byla vydána Opatření rektora týkající se 
rozvolnění opatření proti Covid-19 dle aktuálního nařízení vlády ČR.  
Viz https://www.vut.cz/koronavirus  

▪ Vědecká rada a další orgány univerzity: Předpokládá se potvrzení, doplnění nebo nominace tří 
klíčových orgánů univerzity – Vědecké rady, Správní rady a Rady pro vnitřní hodnocení. 
RVH. Rada je aktuálně kompletní a nominovaná a bude pouze potvrzena. 
VR. Funkční období členů VR končí dnem 17. 2. 2022 a VR bude znovu ustavena. Z hlediska 
složení VR je třeba zajistit jednak zákonné podmínky a jednak podmínky z Nařízení vlády 
o standardech pro akreditace.  
SR. Aktuálně je třeba nominovat 1 osobu do SR VUT. Ostatní členové SR VUT mají svoje funkční 
období. 
Poradní sbory rektora. Proběhne potvrzení, do-nominace či změny v členství v ostatních 
poradních sborech rektora. 

▪ Organizace schvalování projektů: Předmětem projednání v KR bude změna schvalovacích po-
stupů na projektech s cílem zjednodušit oběh projektové dokumentace před podpisem projekto-
vých žádostí. Záměrem je, aby se kompetence k předkládání a podepisování fakultních projektů, 
resp. projektů VŠ ústavů (např. TAČR) a jejich náležitostí přesunuly na F/S. Vedoucí HS, resp. 
děkan/ředitel garantují podmínky uvedené v Pravidlech hospodaření VUT, čl. 3, obsahující 
zejména v odst. 1 následující: „Cílem realizace projektu je zajistit minimálně udržitelný rozvoj 
oblasti, na niž jsou aktivity projektu zaměřeny. Základním kritériem posuzování efektivnosti pro-
jektu je návratnost (zhodnocení) vložené investice, resp. přidaná hodnota, příp. udržitelnost do-
sažených výsledků. Pozn.: Návratnost nemusí mít nutně finanční rozměr“. Následně v odstavci 
2 Pravidel hospodaření „Vedoucí HS odpovídá v rámci HS za plánování finančně způsobilých 
projektů. Případný podpis statutárního zástupce univerzity by byl podmíněn garancí děkana fa-
kulty, resp. ředitele VŠ ústavu. Na centrální úrovni řízení by se schvalovaly a podepisovaly pouze 
projektové žádosti, na jejichž realizaci se podílí více F/S s tím, že vždy musí existovat garantující 
F/VŠÚ. K zajištění pravidel se předpokládá vydat opatření rektora, kterým bude režim schvalo-
vání projektů na VUT upraven. Pravidla hospodaření jsou připojena v příloze zápisu z kolegia 
rektora č. 3 ze dne 8. 2. 2022 (zip soubor 3b). 

▪ Evropská strategie pro univerzity: EK vydala 18. 1. 2022 European Strategy for Universities 
(ES4U). Hlavní headlines definují potřebu a cíle směřující k posilování evropské dimenzi vyso-
kého školství a usilovat o budování evropského vysokoškolského EHEA a evropského výzkum-
ného prostoru ERA a budování mostů k efektivnější evropské spolupráci (building bridges for 
effective European higher education cooperation). Rok 2022 je vyhlášen jako rok mládeže. 

▪ Předsednictví v Radě EU – závěry z jednání u kulatého stolu dne 3. 2. 2022: ČR převezme před-
sednictví v radě EU po Francii dne 1. 7. 2022. Očekává se zapojení českých univerzit. Témata 
v oblasti VVŠ navazují na témata zdůrazněná v ES4U: Priority v oblasti vzdělávání: 
Implementace doporučení EK k microcredentials; Automatické uznávání zahraničního 
vzdělávání pro účely studia (doporučení pro Radu EU); Zajišťování kvality – zejména Joint 
European Degrees včetně vytvoření základů pro Evropský systém QA.  
Připravované akce: 

o 17.-18.10.2022  Řídící skupina Boloňského procesu (47 států) v Praze (implementace 
boloňského procesu, sociální dimenze, výuka a učení, základní akademické 
a demokratické hodnoty). 

o 17.11. 2022  83. Valné shromáždění Evropské studentské unie – eticko-právní témata. 
o 28.-29.11. 2022  Setkání ředitelů zodpovědných za VŠ – implementace microcredentials, 

automatické uznávání zahraničního vzdělávání. 
o 30.11.-1.12.2022 Konference CZEDUCON 2022 on Strategy and Policy in 

Higher Education Diskusní platforma pro priority ES4U, Prezentace evropských 
univerzitních aliancí.  

https://www.vut.cz/koronavirus
https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?viewpath=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2FForms%2FAllItems%2Easpx&id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR%2F3b%5F0%20kolegium%20rektora%20220208%2Ezip&parent=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR
https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?viewpath=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2FForms%2FAllItems%2Easpx&id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR%2F3b%5F0%20kolegium%20rektora%20220208%2Ezip&parent=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR
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Priority v oblasti výzkumu. Hledají se témata: 3-4, která by se stala „highlights“, jimiž se ČR bude 
profilovat. Aktuální společenské priority jsou zaměřeny na ozelenění energetiky, ozdravění 
přírody – omezení chemie do přírody, zodolnění společnosti – „odolná společnost“ – sociální 
vědy. Potenciálními prioritami ČR by se mohly stát: Kyberbezpečnost; Klimatická politika (ČR 
však zjevně není premiant v EU) – jedním z témat může být odlesňování/zalesňování, uhlíková 
bilance…; Energetika (vč. využití vodíku v dopravě, energetice).  
Dále se očekává: 
- důraz na rozvoj a posilování VaV infrastruktur pro zajištění konkurenceschopnosti 

evropského výzkumu – sdílení infrastruktur vědeckou komunitou „výzkumné infrastruktury 
vybudované z veřejných zdrojů jsou a musí zůstat prostředím, kde se má potkávat celá 
komunita kolem VaV “, 

- podpora SMEs (alokace ~ 500mKč v NPO). 
▪ Rozvojové projekty 2022: Cca 84mKč pro rok 2022 bude rozdělen na specifické projekty na sa-

mostatné poradě vedení. 
▪ Evaluace EUA: V přihlášce pro re-evaluaci EUA/IEP je potřeba uvést 3 hlavní důvody, dle priorit, 

proč se VUT k re-evaluaci hlásí a jakým oblastem by hodnotitelé měli věnovat svoji pozornost. 
Závěrečná zpráva hodnocení EUA, shrnutí závěrů externího hodnocení EUA/IEP z roku 2018 
(doplněno o doporučení NAÚ z letošního roku) je uvedeno v příloze zápisu č. 3 z kolegia rektora 
(zip soubor 3b). Závěrečné zprávy jsou rovněž na web: https://www.vutbr.cz/uredni-deska/hod-
noceni-kvality. V červnu 2019 VUT dodalo EUA průběžnou zprávu o pokroku, který v uvedených 
oblastech nastal. 

▪ Výzkum a tvůrčí činnost: Specifický výzkum 2022:  
Podklady k rozdělení dotace na specifický výzkum 2022 jsou uvedeny v příloze k zápisu ze 
3. kolegia rektora VUT (zip soubor 3b). Na základě podaných žádostí MŠMT rozhodlo 
o poskytnutí podpory a stanovilo procentní podíl příjemce na celkové podpoře – tyto údaje včetně 
dat pro výpočet procentního podílu jsou zveřejněny na webové 
stránce https://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/specificky-vysokoskolsky-vyzkum-v-roce-2022. 
Podpora však bude poskytnuta ve dvou etapách:  
- pro období provizoria (pro VUT ~7,5mKč), která bude poskytnuta v březnu, 
- celková alokace pro VUT (pro VUT 88,9mKč), která bude poskytnuta po schválení státního 

rozpočtu. 

Tabulka s rozdělením je součástí podkladů v příloze k zápisu ze 3. kolegia rektora. Celkovou výši 
podpory je třeba považovat za předběžnou, její výše je podmíněna schválením státního rozpočtu 
a bude o ní rozhodnuto samostatným rozhodnutím. Na VUT se navrhuje pokračovat v grantové 
soutěži; zahájit realizaci projektů; posléze ustavit SPP prvky; projekty financovat v rámci první 
platby případně předfinancovat. Pokud by došlo k případné úpravě výše poskytnuté dotace, bude 
řešeno individuálně. V případě FaVU a FA se bude v rámci přechodového roku v rámci Pravidel 
rozpočtu jednat o případném dofinancování do výše 1mKč tak jako v minulých letech (pro FaVU 
z 811tKč a pro FA z 950tKč), a to z centralizované částky na organizaci grantové soutěže ve výši 
1,25 % z alokace SVV, tj. nedotkne se ostatních fakult. Toto řešení je navrhováno příslušnou 
úpravou v Pravidlech.  

▪ Výzva TAČR Národní centra kompetence 2: Potřeba soustředit informace o připravovaných pro-
jektech NCK2, a to jak v roli hlavního koordinátora, tak i v roli dalšího uchazeče. Podpořeny bu-
dou pouze projekty, jejichž obsah nebo jejich část dosud nebyly a v současnosti nejsou řešeny 
v rámci jiného vlastního projektu. Porada k návrhům projektů NCK2 se uskuteční ve středu 16. 2. 
od 10:00 on line. Bylo by žádoucí se v záměrech zkoordinovat s ČVUT. 

▪ OP JAK – Výzva „Špičkový výzkum“ a výzva INFRA: MŠMT oznámilo, že EK prodloužila termín 
na schválení programu OP JAK z konce ledna na konec dubna 2022. MŠMT zatím konstatuje, 
že udrží původní předpokládaný harmonogram výzev, tj. INFRA cca červen/červenec 2022 
a Špičkový výzkum září/říjen 2022. Bylo by vhodné zkoordinovat témata zejména s ČVUT. 

▪ Open Science: Vedle Gender Equality Plan je Strategie Open Science druhou z povinných pod-
mínek pro účast VUT v programu Horizon Europe s tendencí postupně pronikat do dalších ob-
lastí. Téma se zvláště v souvislosti s posledním vývojem událostí na MENDELU ukazuje jako 
zcela zásadní pro zajištění přístupu ke zdrojovým datům ve výzkumu.  

https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?viewpath=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2FForms%2FAllItems%2Easpx&id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR%2F3b%5F0%20kolegium%20rektora%20220208%2Ezip&parent=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR
https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?viewpath=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2FForms%2FAllItems%2Easpx&id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR%2F3b%5F0%20kolegium%20rektora%20220208%2Ezip&parent=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/hodnoceni-kvality
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/hodnoceni-kvality
https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?viewpath=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2FForms%2FAllItems%2Easpx&id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR%2F3b%5F0%20kolegium%20rektora%20220208%2Ezip&parent=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR
https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?viewpath=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2FForms%2FAllItems%2Easpx&id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR%2F3b%5F0%20kolegium%20rektora%20220208%2Ezip&parent=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR
https://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/specificky-vysokoskolsky-vyzkum-v-roce-2022
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Kromě toho EUA vyhlásila Open Science Agendu 2025, jejíž vizí je, že se „evropské univerzity 
stanou součástí transparentního a udržitelného vzdělávacího a výzkumného ekosystému“ po-
staveného na hodnocení vědeckou komunitou na základě souboru kvalitativních a kvantitativních 
metrik. Open Science koncepce, teze k diskusi i dokument EUA Agenda Open Science 2025 
jsou uvedeny v příloze zápisu z 3. kolegia rektora (zip soubor 3b). 

V této souvislosti dále rektor zmínil zájem médií o problematiku vědeckých prací prof. Adama, 
zvoleného kandidátem na jmenování rektorem Mendelovy univerzity, která se dotýká i VUT. Prof. 
Adam vedl předtím výzkumnou skupinu na CEITEC VUT, a nyní zde byl zahájen audit oblasti 
právě z hlediska zdrojových dat. Média se zajímají, jak v tomto směru VUT postupuje. Jde o ro-
vinu spíše osobní / etickou, než o systémové pochybení, a v tomto smyslu by mělo dojít k určité 
úpravě / rozšíření tématu v rámci Etického kodexu VUT. 

▪ Vzdělávání – Výzva NPO – vzdělávání 14. 12. 2021:  
Rozdělení pro specifický cíl A celkem. Po vyhodnocení požadavků, které se sešly na základě 
výzvy z F/S (261mKč na 119mKč disponibilních) bylo možno na základě tematické různorodosti 
a obtížné možnosti v ubíhajícím čase dojít ke shodě na obsahových prioritách, částka se rozdělí 
v poměru přepočteného normativního počtu studií po oddělení části nezbytné alokace pro cen-
tralizované prostředky. Současně byl uvažován souběh IRP, kde jsou potenciálně disponibilní 
další prostředky a v OP JAK budou další na velmi podobné činnosti. Pro výpočet byla použita 
data ze SIMS k 31. 10. 2021, která byla na VUT předána z MŠMT jako podklad k jednání Repre-
zentativní komise ohledně rozpočtu VŠ v prosinci. Stejná data byla zaslána i pro kontrolu plnění 
limitů nastavených v Pravidlech rozpočtu. Data jsou upravena v souladu s Pravidly rozpočtu.  

▪ Rozpočet 2022: K projednání v ekonomické komisi AS byl postoupen návrh Pravidel pro sesta-
vení rozpočtu 2022. V současné době všichni poskytovatelé, vč. MŠMT, poskytují podporu 
v rámci rozpočtového provizoria dle z. 218/2000 Sb. Do doby schválení SR nebudou zřejmě 
podle oznámení MŠMT vydána Pravidla pro rozdělení dotací a příspěvku VVŠ a nejsou známa 
„čísla“. Předpoklad ukončení rozpočtového provizoria je březen 2022. Kromě toho aktuálně je 
známa alokace IP stabilizační části – je vydáno rozhodnutí až do r. 2025 – 426 784 123 Kč. 
Motivační složka zatím ze strany MŠMT oznámena nebyla. MŠMT zaslalo rozpis alokace dotace 
na specifický výzkum s první splátkou. Aktuálně chybí pouze alokace Příspěvku na vzdělávací 
činnost. Předpoklad neočekávání významných změn v Pravidlech MŠMT oproti roku 2021 dává 
předpoklad pokračovat v projednávání a schvalování Pravidel rozpočtu VUT 2022. Pro rok 2022 
se neočekávají zásadní změny ani ve vnitřních Pravidlech rozpočtování na VUT. Zůstává otázka, 
zdali v dané situaci pokračovat a dokončit jednání o pravidlech tzv. Fondu rozvoje a vypořádat 
připomínky AS.  

▪ Plán genderové rovnosti: Konečná verze PGR (čili GEP – Gender Equality Plan) po vypořádání 
připomínek včetně vypořádaných připomínek je uvedena v příloze zápisu z 3. kolegia rektora 
(zip soubor 3b) spolu s auditory zkonzultovanou a upravenou závěrečnou zprávou z gendero-
vého auditu. Součástí je rovněž přehled souběhu aktivit k plnění podmínek akčního plánu HR 
Award – Plánu genderové rovnosti – CRP projektu. 

▪ Etická komise a etický kodex: Je nezbytné dořešit nominaci členů do Etické komise. Je nezbytné 
zajistit mimo jiné genderovou proporcionalitu a podmínky plynoucí z Plánu genderové rovnosti. 
Současně je třeba dokončit nominaci do Etické komise. Dále je třeba upravit Etický kodex, kde 
je mimo jiné rovněž třeba zohlednit aktuální vývoj kolem etiky vědecké práce – viz situace na 
MENDELU. 

▪ Gesce v oblasti IT: CVIS bude organizačně spadat pod rektora. Kancléř bude zajišťovat v za-
stoupení rektora koordinaci informační podpory a činnosti CVIS. Proběhne audit stavu zajištění 
obslužnosti požadavků a služeb ze strany CVIS cestou OIA (systém řízení obsluhy požadavků 
na informační podporu, posouzení kapacity IT z hlediska obslužnosti, spolehlivost dat…). Na 
základě provedeného auditu budou přijata organizační opatření: zejména se předpokládá usta-
vení pozice správce informačních systémů, tzv. Chief Information Officer jako IT pozice na úrovni 
centra a mimo strukturu CVIS. Současně se plánuje ustavit technologická rada IT z řad zástupců 
F/S pro zajištění koordinace a dohledu nad správou a rozvojem IT na VUT. 

▪ Výběrové řízení na obsazení místa kvestora VUT: VŘ bylo ukončeno, nová kvestorka, Mgr. Ing. 
Daniela Němcová převezme funkci od 1. 4. 2022. Do doby nástupu nové kvestorky zastupuje v 

https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?viewpath=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2FForms%2FAllItems%2Easpx&id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR%2F3b%5F0%20kolegium%20rektora%20220208%2Ezip&parent=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR
https://vutbr.sharepoint.com/sites/Rozpotovnafinancovn/Shared%20Documents/Forms/AllItems.aspx?FolderCTID=0x0120001277168765AAA044AC4A9426D642D266&id=%2Fsites%2FRozpotovnafinancovn%2FShared%20Documents%2FRozhodnuti%2Frok%202021%2FIP%20DKRVO%5F%C4%8D%2E%205711%2D2021%5Fstabiliza%C4%8Dn%C3%AD%20slo%C5%BEka%2Epdf&parent=%2Fsites%2FRozpotovnafinancovn%2FShared%20Documents%2FRozhodnuti%2Frok%202021
https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?viewpath=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2FForms%2FAllItems%2Easpx&id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR%2F3b%5F0%20kolegium%20rektora%20220208%2Ezip&parent=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D02%2D08%20Z%C3%A1pis%203%2E%20KR
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oblastech ekonomická koordinace agend, rozpočet, porady v rámci Rektorátu, porady tajemníků 
Ing. L. Jarmarová. Případné přesahové záležitosti řeší rektor ve spolupráci s Ing. Jarmarovou 
tak, aby přechodové období bylo co nejhladší.  

K rektorem Janíčkem výše zmíněné Mendelově univerzitě (záležitost týkající se prof. Adama) se 
vyjádřil zástupce CEITEC v AS VUT Ing. Krečmer, který konstatoval, že v této souvislosti vznikají 
různé nepravdivé fámy, dle jeho názoru se jedná o pochybení jednotlivců. Záležitost je velmi 
složitá, v souvislosti s ní probíhá vyšetřování nezávislé komise, která posuzuje případ od pří-
padu. Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména Ing. Kruljacová, 
Ing. Krečmer, doc. Hanáček a RNDr. Popela. V závěru diskuse bylo konstatováno, že je třeba 
vyčkat na zjištění nezávislé komise a teprve poté celou problematiku pečlivě a věcně posoudit.  

 
➢ Prof. Doupovec – kandidát na prorektora pro studium  

▪ MŠMT stanovilo nový základ pro stanovení poplatků spojených se studiem ve výši 4 418 Kč (pro 
loňský rok byl základ ve výši 4 366 Kč). Od výše základu se odvíjí stanovení poplatků za úkony 
spojené s přijímacím řízením (maximální možná výše je 20 % základu) a dále výše poplatků za 
prodlouženou dobu studia (viz Příloha č. 4 Statutu VUT). V návaznosti na to bylo vydáno: 
▪ Rozhodnutí č. 2/2022 „Poplatek za studium pro akademický rok 2022/2023“ 
▪ Rozhodnutí č. 3/2022 „Poplatek za úkony spojené s posouzením zahraničního vzdělání 

v rámci přijímacího řízení na VUT pro akademický rok 2023/2024“ 
▪ Na základě předložených návrhů aktivit výzvy pro VŠ vyhlášené v rámci Národního plánu obnovy 

rozhodlo vedení VUT v Brně následujícím způsobem:  
▪ Všechny aktivity předložené F/S ve specifickém cíli A jsou v souladu s výzvou. Finanční pro-

středky SC A v celkové výši 118 001 640 byly rozděleny dle normativního počtu studií F/S 
(dle stavu SIMS k 31. 10. 2021). Část prostředků (10 %) bylo vyčleněno na centrální aktivity, 
a to zejm. na metodickou činnost. 

▪ Ve specifickém cíli B bylo předloženo 12 návrhů studijních programů v progresivních oborech 
(FAST 1, FCH 1, USI 1, FSI 2, FEKT 3, CEITEC 4), přičemž VUT může dle výzvy podat 
nejvýše čtyři návrhy. Rozhodnutím vedení VUT budou podpořeny návrhy z fakult: FAST, FSI, 
FEKT a FCH. Je přitom na jejich rozhodnutí, který z předložených návrhů zvolí. Zdůvodnění: 
podle vysokoškolského zákona se studijní programy uskutečňují na fakultách, zatímco vyso-
koškolské ústavy se mohou pouze podílet na uskutečňování studijních programů. 

▪ Aktivity ve specifickém cíli C si přímo řídí koordinující univerzity (C1: UK Praha, C2: ČVUT, 
C3: MU Brno), přičemž na straně VUT je do C1 zapojen OSZ a do C2 a C3 je zapojen CVIS. 

 
➢ Prof. Weiter – kandidát na prorektora pro tvůrčí činnost  

▪ Příprava projektů NCK II: Podle monitoringu z minulého týdne se na VUT v současné době při-
pravuje přibližně 25 projektů NCK II. Některé projekty mají tematický překryv, který je potřeba 
vyřešit, vzhledem k tomu, že zadávací dokumentace vyplývá, že se žadatelé musí vymezit vůči 
dalším projektům VUT a toto v žádost popsat. Všechny aspekty podávání návrhů projektů NCK 
na VUT (včetně případných tematických překryvů a duplicit) budou diskutovány na poradě k ná-
vrhům projektů NCK II ve středu 16.2 od 10:00. Porada se uskuteční on-line, pozvánky na v mo-
nitoringu uvedené projektové manažery a koordinátory center na VUT (na základě monitoringu) 
byly včera rozeslány. V současné době vycházíme (a musím vycházet) ze stávajících předpisů 
platných na VUT, organizace podávání projektů se tímto řídí. Samozřejmě uvažujeme o nějaké 
optimalizaci a změně podávání návrhů, vzhledem k brzkému termínu podání toto však nešlo re-
alizovat pro tuto výzvu.  

▪ Projekty specifického výzkumu: Byl připraven návrh na rozdělení prostředků na specifický vý-
zkum byl zaslán jak EK AS, tak děkanům fakult a ředitelům součástí. Vstupní data pro rozdělení 
za jednotlivé F/S byla validována. Pro řešení v letošním roce bylo podáno 37 mezifakultních ju-
niorských projektů a 157 standardních a juniorských fakultních projektů. Hodnocení probíhá jak 
na fakultách, tak v rámci juniorských projektů i centrálně. Objevují se některé nejasnosti ohledně 
výkladu stávající směrnice a vůbec postupu v rámci podávání projektů (Směrnice rektora č. 
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14/2019), bude proto vhodné připravit směrnici novou, patrně i v návaznosti na připravovanou 
„reformu“ doktorského studia a jeho financování. 

▪ Příprava podkladů pro rozdělení prostředků DKRVO: Byla zahájena příprava podkladů pro roz-
dělení prostředků DKRVO. V současné době se jedná především o validaci vstupních dat tak, 
aby až budou známy pravidla, mohly být tato data využity pro modelování rozpočtu a následně 
pro jeho návrh.  

 
➢ Doc. Houser – kandidát na prorektora pro vnější vztahy  

▪ Na OMVV bude zahájena kampaň, která bude součástí všech sociálních sítí, kterými VUT mo-
mentálně disponuje – Instagram, facebook, webové stránky. O kampaních bude vedena kom-
plexnější diskuse i se zástupci fakult, měl by být vnímán rozdíl, jakým způsobem bude vedena 
značka VUT jako jednotné instituce, ale že zároveň tuto instituci tvoří jednotlivé fakulty. Jak pro-
movat na jednotlivé fakulty a součásti.  

▪ VUT chybí místo prezentace, aby se univerzita více odrazila do života města Brna / regionu. Je 
třeba hledat východiska, jakým způsobem do městského prostoru vstoupit. Budou posouzeny i 
reklamní předměty – bude řešeno s jednotlivými fakultami. Předměty by měly více odrážet to, 
čím se jednotlivé fakulty zabývají.  

▪ Profilace prorektora – věnuje se současnému výtvarnému umění. Bude zřízena Rada pro umění 
a design – měli by zasednout členové fakult, ale i vedení univerzity. Zároveň by byl rád, kdyby 
v radě zasedli i externí odborníci, kteří pomohou přemýšlet o koncepci prostor a areálů v rámci 
VUT.  

 
➢ doc. Pěnčík – kandidát na prorektora pro transfer technologií  

▪ EIT HEI Initiative – Innovation Capacity Building for Higher Education – Budování inovačních 
kapacit pro vysokoškolské vzdělávání: VUT oslovila TU Wien s možností začlenění VUT do kon-
sorcia partnerských univerzit s cílem podílet se na řešení projektu zaměřeného na budování ino-
vačních kapacit pro vysokoškolské vzdělávání, a také částečně na zvýšení podnikavosti stu-
dentů – HEI Initiative Call 2. TU Wien vystupuje v rámci konsorcia v pozici koordinátora, členy 
konsorcia univerzit kromě koordinátora jsou: International University of Rabat in Morrocco; Tech-
nical University of Lviv in the Ukraine; Politechnico di Bari/Italy; Digital Innovation Hub in Valen-
cia/Spain. Probíhá příprava podkladů dle instrukcí TU Wien, předpokládá se začlenění OTT.  

▪ EULIST: Odbor transferu technologií se zařadil do přípravy Task 6.2 Develop the EULIST 
scheme for green-tech, start-ups and knowledge transfer.  

▪ VUTIUM – Časopis UDÁLOSTI: Bude provedena interní analýza stávajícího stavu s ohledem na 
průzkum časopisu jako komunikačního kanálu VUT směrem in/out. Analýzu provede OMVV. 
Návrh pro zvýšení atraktivity a zvýšení prestiže. Bude realizována úprava nákladů doplněná 
o opublikování časopisu v elektronické verzi v *.pdf dostupné na webu Nakladatelství VUTIUM 
(https://www.vut.cz/vutium/casopis) a elektronická verze na platformě Issuu (https://is-
suu.com/nakladatelstvivutium) + sdílení na sociálních sítích Nakladatelství VUTIUM a VUT.  

 
➢ Doc. Šimberová – kandidát na prorektora pro internacionalizaci 

▪ EULIST – koncept evropské univerzitní sítě: Rektor Janíček sdělil klíčové informace, momen-
tálně jednáme o tom, jak úspěšně dokončit projekt. Termín podání je: 22.3.2022. Záměrem je, 
aby se nové vedení aktivně zapojilo do přípravy této sítě a aby cíle, které má, odrážely naše 
strategické cíle. Dne 18. 2. 2022 má proběhnout schůzka EULIST Management Boardu – hlav-
ním koordinátorem je univerzita z Hannoveru, proběhnou on-line schůzky dovnitř VUT – k jed-
notlivým členům zapojeným do informací a vytváření přihlášky. Dne 22. 2. 2022 proběhne on-
line mítink President Boardu, kde jsou zastoupení rektoři všech partnerských univerzit – měly by 
být definovány hlavní cíle / výstupy, kde se předpokládá účast rektora Janíčka.  

▪ Kreditová mobilita – připravuje se projekt: Termín podání: 23. 2. 2022. Za VUT se zapojily FEKT, 
FP, FA, FIT a CEITEC. VUT má zájem o 6 regionů mimo EU. 

https://www.vut.cz/vutium/casopis
https://issuu.com/nakladatelstvivutium
https://issuu.com/nakladatelstvivutium
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▪ Informace o projektu Study in Brno: Projekt byl řešen ve spolupráci MU a MENDELU v rámci 
CRP projektu – v letošním roce projekt CRP nevyšel. Partnerské univerzity projevily zájem v pro-
jektu pokračovat, připravuje se jednání na úrovni prorektorů MU, MENDELU a VUT. Cílem je 
propagovat studium VUT v zahraničí. Vznikl web, aktivní komunikace s cílovou skupinou zahra-
ničních studentů. Záměrem je podat žádost o CRP projekt (podzim 2022), připravit společný 
inovativní koncept, zapojit do komunikace i oblast vědců a Ph.D. studentů.  

▪ Personální změny na OZV: Odešel p. Gurník – manažer pro internacionalizaci, dále pro dlouho-
dobou neschopnost institucionální koordinátorka pro Erasmus+; ve zkušební lhůtě odchází i p. 
Krahulec – manažer pro EULIST a CESAER. Jsou vypsána výběrová řízení na neobsazená 
místa, a v rámci interních zdrojů přijala místo institucionální koordinátorky Mgr. Veselá, která 
měla na starosti zaměstnanecké mobility. 

 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Covidová opatření: Vzhledem k uvolnění restriktivních opatření ze strany Ministerstva zdravot-
nictví / MŠMT ČR bylo vydáno Rozhodnutí rektora, které reaguje na aktuální stav pandemie. 
Odpadají některá další opatření, zůstává i nadále ochrana dýchacích cest. Preventivní testování 
zaměstnanců bude probíhat jen do konce tohoto týdne.  

▪ Oblast IT: Probíhají koncepční práce, rektor Janíček rozpracoval analytický podklad, který bude 
dále precizován.  

▪ Na CVIS se dokončují všechny žádosti o dotační programy. Dle názoru kancléře je třeba na CVIS 
posílit řízení projektů a postupů jejich řešení, současně také řízení elektronizace agend. Při rea-
lizaci projektů je třeba transparentně vědět, jak jsou nastaveny a které projekty je potřeba prio-
ritně dokončit. Kancléř také připravuje kroky pro změnu funkce Oddělení podpory CVIS, aby byla 
posílena komunikace vně i dovnitř CVIS a současně se zlepšila správa požadavků. 

 
 

6. INFORMACE Z RVŠ 
 
Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela informoval o jednání Sněmu RVŠ konaném dne 10. 2. 2022.  

Program jednání:  
1. Zahájení zasedání – předseda RVŠ prof. Pospíšil.  
2. Zprávy z užšího Předsednictva RVŠ  
Prof. Pospíšil informoval o činnosti Předsednictva RŠ.  

3.1. Vystoupení hostů - 1. část: Prvním hostem, který na zasedání Sněmu Rady vysokých škol vy-
stoupil, byla paní ministryně pro vědu, výzkum a inovace Mgr. Helena Langšádlová.  
Ministryně vystoupila vstřícně, s tím, že je třeba posílit soukromé zdroje ve vědě. Společný seminář 
se zástupci RVVI a náměstkem MŠMT se připravuje.  

4. Informace ze Studentské komory Rady vysokých škol: Předseda Studentské komory Ing. Michal 
Farník přiblížil přítomným činnost komory.  

3.2. Vystoupení hostů – 2. část: Po vystoupení předsedy Studentské komory RVŠ vystoupil Mgr. 
Petr Baierl z Vysokoškolského odborového svazu a poděkoval za spolupráci Radě vysokých škol. 
Dalším vystupujícím byla Ing. Jana Korečková z Centra pro studium vysokého školství, která podě-
kovala za spolupráci s Radou vysokých škol při realizaci šetření (např. Doktorandi 2021, Eurostu-
dent). 

5. Aktuální informace v souvislosti s pandemií COVID: Prof. Pospíšil ve svém vystoupení rekapitu-
loval aktuální opatření týkající se pandemie Covid-19 na vysokých školách týkající se zaměstnanců 
a studentů vysokých škol, která by měla skončit 18. února 2022.  

3.3. Vystoupení hostů – 3. část: Po vystoupení prof. Pospíšila prof. Jiří Skládanka přivítal náměstkyni 
pro vysoké školy MŠMT prof. Radku Wildovou, která se ve svém vystoupení zaměřila na návrh roz-
počtu pro vysoké školy na rok 2022. 
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6. Příprava programu OP JAK: V souvislosti s bodem příprava programu OP JAK předsedající při-
vítal ředitelku odboru koncepce a vedení operačních programů MŠMT Mgr. Anetu Cajthamlovou, 
která prezentovala informace týkající se stavu přípravy OP JAK.  

7. Financování VŠ v roce 2022: JUDr. Lenka Valová ve svém vystoupení informovala o tématech 
projednaných na schůzce Reprezentativní komise náměstka MŠMT konané 9. 12. 2021. Dále se 
zaměřila na problematiku rozpočtu na rok 2022. 

RNDr. Popela upřesnil předpokládané finanční prostředky v rámci VUT, které vyplývají z jednání 
s MŠMT ČR. 

8. Různé  
8.1. Problematika porušování etiky ve vědecké práci: Předseda RVŠ prof. Pospíšil seznámil Sněm 
se stanoviskem užšího předsednictva ke kauze prof. Vojtěcha Adama z 2. 2. 2022. 

RNDr. Popela konstatoval, že tato záležitost zřejmě ublíží vysokým školám, daným postupem se 
zkompromitovala samospráva na MENDELU. Je vhodné nezapomínat, že určité sporné jednání je 
možné vyvolávat tím, že strategie v oblasti publikací tlačí především k výkonům.  

8.2. Problematika reformy financování doktorského studia: Doc. Radová upozornila na nejasnosti 
v souvislosti s přechodem na nový systém financování doktorského studia (stipendia). 

8.3. Digitalizace v oblasti vysokých škol: Prof. Pospíšil informoval, že na další jednání Předsednictva 
a Sněmu RVŠ se připravují základní informační materiály týkající se digitalizace v oblasti VŠ.  

Na závěr RNDr. Popela sdělil, že Sněmu RVŠ předcházela v rámci RVŠ některá další jednání, čle-
nům AS VUT pošle písemné informace, včetně zápisu z jednání Sněmu RVŠ, který bude jistě po-
drobný. Lze očekávat, že vzhledem k záležitostem týkajícím se kauzy prof. Adama z MENDELU, 
zřejmě mohou nastat tendence k oslabení samostatnosti fakult, do samosprávy vysokých škol ale 
zřejmě nebudou zasahovat.  

Ing. arch. Galeová informovala o problematice komise pro umělecké VŠ, týkající se zejména eko-
nomické rozvahy, kterou přednesla JUDr. Valová, dále zmínila situaci v oblasti výsledků RUV a FUČ, 
dopadů situace na umělecké studijní programy VŠ, podporu uměleckých VŠ / uměleckých fakult VŠ, 
pandemického dopadu, v jehož souvislosti nejsou výsledky verifikovány. 

Bc. Hodulíková informovala o činnosti SK RVŠ. Dne 4. 2. 2022 se uskutečnilo zasedání pléna SK 
RVŠ na půdě Rektorátu VUT v Brně, zde bychom chtěli poděkovat SK AS a vedení VUT za jejich 
podporu. Na plénu byly projednány následující body:  

- Schválena Zpráva o hospodaření za rok 2021 a Rozpočet na rok 2022.  
- Novou předsedkyní komise pro doktorské studium se stala Ing.  Karolina Mahlerová (ČZU). 

SK RVŠ nadále řeší agendu spojenou s konáním valné hromady (BM) Evropské studentské unie, 
která se uskuteční na podzim v Praze, financována bude z CRP projektu.  
V rámci zahraničních vztahů SK RVŠ bude zvolená delegace reprezentovat zájmy SK RVŠ na BM 
na Mallorce v termínu 7. 3. - 11. 3. 2022. 
SK RVŠ se aktivně zapojila do kulatého stolu MŠMT k předsednictví ČR v Radě 
 EU (CZPRES) (I VUT se chce zapojit)   

-  V panelu pro VŠ vzdělávání za SK RVŠ: Damir Solak. 
-  Prioritou pro SK RVŠ jsou univerzitní aliance a prostupnost studia. 

SK RVŠ aktivně sleduje situaci v Bělorusku, z tohoto důvodu se zapojila do putovní výstavy 11+1 
na podporu perzekuovaných Běloruských studujících a připravuje kulatý stůl na tématiku, jak přijímat 
tyto studenty na VŠ.   
Užší Předsednictvo SK RVŠ přijalo usnesení, kde se aktivně vymezilo k petici cílené na studenty na 
podporu prof. Adama z Mendelovy univerzity.   
Příprava publikace o historii SK RVŠ k 30. výročí komory.  
Zástupci SK RVŠ se angažují v evropském projektu STUPS, zabývající se participací na akade-
mické půdě a v globálním projektu SIHEG mapující participaci studujících.   
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7. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že SK AS VUT připravuje aktualizaci Pravidel IFSP 
pro rok 2022 a podklady za SK AS VUT do VZ o činnosti VUT v Brně za rok 2021. Dále SK AS 
zahájila přípravy na aktualizaci Příručky prváka VUT, která je k dispozici pro nově příchozí prváky 
na webu www.prirucka.vut.cz. V této souvislosti dále informovala, že se Komise pro doktorské stu-
dium SK RVŠ, ve které je externím členem, zapojila do přípravy Příručky pro nově nastupující dok-
torandky a doktorandy v ČR, kterou vydala Česká asociace doktorandek a doktorandů. Tato příručka 
je však docela obecná a nestačí pro potřeby každé univerzity. V souvislosti s výsledky šetření mezi 
doktorandkami a doktorandy VUT v roce 2020, ve kterých je uvedeno, že jeden z důvodu nízké 
úspěšnosti doktorského studia na VUT je slabší informovanost, dospěli ve SK AS VUT k názoru, že 
po vzoru Příručky pro prváky VUT připraví také elektronickou verzi Příručky pro doktorandy VUT. 
Tento záměr byl předložen do vedení a následně podpořen. Dnes (15. 2. 2022) proběhne první 
letošní schůzka SK AS VUT s vedením fakultních SK AS a vedením studentských organizací VUT, 
pozvání na toto jednání přijali prorektorka Šimberová a prorektor Houser. Předsedkyně SK AS VUT 
závěrem informovala, že hokejový zápas VUT Cavaliers vs. HC MUNI je přesunut na 8. 3. 2022 ve 
Winning Group Aréně. 
 
 

8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Návrh rektora na složení týmu prorektorů pro funkční období únor 2022 až leden 2026 
 

Součástí návrhu Dodatku č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT, který byl předložen rektorem 
Janíčkem e-mailem dne 8. 2. 2022, byly životopisy navrhovaných kandidátů na funkce prorektorů 
VUT pro funkční období únor 2022 až leden 2026, včetně stávajícího kancléře VUT: 

prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc. – prorektor pro studium 
prof. Ing. Martin Weiter, Ph.D. – prorektor pro tvůrčí činnost 
doc. PhDr. Iveta Šimberová, Ph.D. – prorektorka pro internacionalizaci 
doc. MgA. Milan Houser – prorektor pro vnější vztahy 
doc. Ing. Jan Pěnčík, Ph.D. – prorektor pro transfer znalostí 
Mgr. Kamil Gregorek, MBA – kancléř VUT  

Rektor Janíček na dnešním zasedání AS VUT přednesl úvodem krátký komentář k návrhu perso-
nálního obsazení nového týmu prorektorů. Konstatoval, že návrh nevybočuje z jeho prezentací před-
nesených v rámci volební kampaně, pozornost byla věnována popisům činností jednotlivých prorek-
torů i propojení činností mezi jednotlivými kandidáty. Nezbytnost internacionalizace se promítala do 
všech oblastí, včetně marketingu a vnějších vztahů. Rovněž byla využita určitá odbornost některých 
členů vedení – např. doc. Houser bude spolupracovat v oblasti VaV s prorektorem pro tvůrčí činnost 
(národní skupiny pro oblast RUV). K těmto činnostem se pak vážou obecné kompetence, to vše by 
mohlo vytvářet provázaný tým. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček konstatoval, že všichni navrhovaní kandidáti na prorektory se již 
představili v rámci bodu 5. Informace vedení VUT, zároveň vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k výše uvedenému návrhu prorektorů připomínky a zda chtějí o něm hlasovat na dnešním zasedání 
AS VUT. Vzhledem k tomu, že žádné připomínky členové AS VUT nevznesli, takže bylo ihned při-
stoupeno k hlasování o schválení dvou níže uvedených usnesení – první usnesení se týkalo zkrá-
cení předkládací lhůty, druhé usnesení se uskutečnilo dle článku 9 odst. 6 písm. a) Jednacího řádu 
AS VUT tajným hlasováním.   
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu týmu prorektorů VUT pro funkční období únor 2022 až leden 2026, včetně 
kancléře VUT.    
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

http://www.prirucka.vut.cz/
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Návrh usnesení AS č. 5: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT se vyjadřuje kladně k týmu prorektorů VUT pro funkční období únor 2022 až 
leden 2026, včetně kancléře VUT, v následujícím personálním obsazení:  

prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc. – prorektor pro studium   25 hlasů 
prof. Ing. Martin Weiter, Ph.D. – prorektor pro tvůrčí činnost   25 hlasů 
doc. PhDr. Iveta Šimberová, Ph.D. – prorektorka pro internacionalizaci 25 hlasů 
doc. MgA. Milan Houser – prorektor pro vnější vztahy    26 hlasů 
doc. Ing. Jan Pěnčík, Ph.D. – prorektor pro transfer znalostí   25 hlasů 
Mgr. Kamil Gregorek, MBA – kancléř VUT     25 hlasů 

Hlasovalo celkem 26 senátorů.  
 
Rektor Janíček poděkoval členům AS VUT za projevenou důvěru, dle jeho názoru by měla být ote-
vřenost a důvěra i nadále dodržována. V současné době se mohou znovu objevovat různé snahy, 
jak změnit VŠ zákon ve vztahu k akademické samosprávě vysokých škol. V této věci rektor vnímá 
univerzitu jako akademickou obec a každá obec má svou samosprávu. Ve samosprávě VUT hraje 
AS VUT jednu z nejdůležitějších rolí ve správném řízení univerzity.  
 

 Dodatek č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT  
 
Dodatek č. 1 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT předložil rektor Janíček dne 8. 2. 2022 v souvis-
losti s nezbytnými úpravami spojenými se změnami ve složení a zaměření působnosti členů vedení 
– navrhovaných prorektorů a kancléře. Součástí přílohy ve formátu ZIP jsou: 

1. Vlastní návrh dodatku č. 3 organizačního řádu  
2. Důvodová zpráva s vysvětlením změn 
3. Příloha č. 1 s organizačním schématem (ve formátu PDF a VSDX) 
4. Životopisy navrhovaných nových členů vedení, tedy prorektorů-kandidátů, v samostatném 

ZIP souboru 
Kromě navrhovaných prorektorů-kandidátů se předpokládá zrušení Odboru pro akademické záleži-
tosti, jehož působnost (zejména SHAP, analytika) je částečně převedena na Odbor pro výzkum a vý-
voj do gesce navrhovaného prorektora pro tvůrčí činnost. Rektor Janíček při předložení návrhu po-
žádal o vyjádření předsedkyni legislativní komise AS VUT, resp. o doporučení LK a současně požá-
dal o možnost zkrácení předkládací lhůty k projednání ještě na tomto únorovém zasedání AS VUT.  

Předložený návrh dodatku projednala LK AS VUT per rollam. Předsedkyně LK Mgr. Musilová 
vznesla několik připomínek / dotazů e-mailem ze dne 10. 2. 2022 a konstatovala, že „po prostudo-
vání zaslaných dokumentů principiálně souhlasí jak se schválením návrhu dodatku Organizačního 
řádu Rektorátu, tak se zkrácením předkládací lhůty. Ve světle důvodové zprávy a předvolebních 
vystoupení se změny jeví logické. Je však vhodné mít vyjasněné níže uvedené:  
- čl. 7 odst. 4 a odst. 5 – v úvodu chybí jasná informace, že jde o "třetí roli univerzity" (což už je v odst. 6 
výslovně uvedeno) 
- čl. 7 odst. 5 b) - skutečně má být uveden pouze RUV, nikoli RIV? (v čl. 7 odst. 3 písmeno f) je RIV i RUV) 

Dále Mgr. Musilová vznesla otázku, co nastane při zrušení odboru pro akademické záležitosti (čl. 
22), co se stane s jeho zaměstnanci? Bude s nimi ukončen pracovní poměr (výpovědí či dohodou) 
z organizačních důvodů (pro nadbytečnost)? Nebo přejdou pod jiný odbor? 

Kancléř Gregorek odpověděl na základě pokynu rektora Janíčka e-mailem dne 11. 2. 2022: „Pokud 
se týká třetí role univerzity, tuto jsem doplnil, jak navrhujete – dokument přikládám v příloze. Pokud 
se týká RUV, tak ano, je to tak skutečně zamýšleno. Zatímco RIV je v kompetencích prorektora pro 
tvůrčí činnost (z podstaty jeho funkce), je tu předem avizovaná spolupráce s prorektorem pro vnější 
vztahy, který se stará o RUV. Toto vyplývá zejména z odborných zkušeností konkrétního kandidáta 
na prorektora pro vnější vztahy, který je v oblasti RUV expertem a může tak prorektorovi pro tvůrčí 
činnost v této věci být nápomocen. Proto je RUV i takto cíleně zmíněn, aby o této spolupráci ne-
vznikly pochybnosti. Pokud se týká personálních dopadů, na odboru jsou alokováni dva zaměst-
nanci. Situace s navrhovaným zrušením odboru byla předem konzultována se zaměstnaneckými 
odbory. Jeden ze zaměstnanců má být převeden na Odbor VaV pro výkon dalších prací, jeden bude 
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v případě provedení organizační změny redundantní. Budou zváženy možnosti jiného zařazení, ale 
v tuto chvíli se předpokládá spíše skončení pracovního poměru.“ 

Následně dle pokynu předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilové obdrželi členové AS VUT e-mailem 
dne 11. 2. 2022 upravené znění návrhu Dodatku č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu, se zapraco-
vanými připomínkami Mgr. Musilové, včetně vyjádření kancléře Gregorka k jejím připomínkám a do-
tazům. Mgr. Musilová současně požádala členy LK AS VUT o projednání tohoto dokumentu per 
rollam a podala návrh na hlasování per rollam k níže uvedeným návrhům usnesení LK.  

1. Legislativní komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT zkrácení předkládací lhůty k projed-
nání návrhu Dodatku č. 3 Organizačního řádu Rektorátu VUT. 

2. Legislativní komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT schválení návrhu Dodatku č. 3 Orga-
nizačního řádu Rektorátu VUT ve znění předloženém 11. 2. 2022. 

Dne 14. 2. 2022 zaslal kancléř Mgr. Gregorek upravený návrh Dodatku č. 3 k Organizačnímu řádu 
Rektorátu, ve kterém byla na základě pondělní porady vedení VUT provedena ještě jedna drobná 
úprava týkající se kompetence prorektorky pro internacionalizaci – členové AS VUT obdrželi tento 
dokument bezprostředně e-mailem.  

Výsledek hlasování usnesení LK AS VUT přijaté per rollam: 
Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila e-mailem dne 14. 2. 2022 výsledek hlasování členů 
LK AS VUT per rollam:  

- V termínu nikdo nevyjádřil nesouhlas s hlasováním per rollam. 
- Pro první i pro druhé usneseni hlasovalo celkem 5 osob, nikdo nebyl proti. Ostatní členové 

LK se hlasování zdrželi.  
- LK se takto vyjádřila k dokumentu ve znění z pátku 11. 2. 2022. 

LK AS VUT má 9 členů.  

Mgr. Musilová sdělila, že nikdo ze členů LK se nevyjádřil proti jednání per rollam, včera obdržela po 
daném termínu ještě dva kladné hlasy – tj. k projednání návrhu legislativní komisí AS per rollam 
a k doporučení AS ke sválení předloženého návrhu dodatku.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše uvedenému návrhu 
Dodatku č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu připomínky. Následovala krátká diskuse členů AS, 
v jejímž průběhu vystoupili zejména předseda KTČ AS prof. Štětina a místopředseda AS doc. Opra-
vil. Diskuse se týkala formální připomínky k oslovení prorektorky pro internacionalizaci – zda by ne-
měl být dokument formulován obecně, a ne pro současné konkrétní personální obsazení, a dále 
činností jednotlivých pracovních komisí AS ve vztahu k působnosti příslušných prorektorů. Rektor 
Janíček sdělil, že souhlasí i s obecností, nicméně dokument odráží současný reálný stav, v případě 
dalších změn pak stejně bude nutné Organizační řád VUT měnit. V závěru diskuse předseda EK AS 
VUT RNDr. Popela sdělil, že z důvodu nemoci nezaslal v termínu kladné stanovisko k vyjádření LK 
AS VUT k předloženému návrhu, který podporuje.  

Po diskusi členové AS VUT přistoupili k hlasování o schválení dvou níže uvedených usnesení, 
z nichž první se týkalo zkrácení předkládací lhůty a druhé schválení předloženého návrhu dodatku. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT – ve znění ze 
dne 14. 2. 2022.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Rozhodnutí rektora – Poplatek za přijímací řízení na VUT v Brně 
 
Návrh Rozhodnutí rektora o poplatku za přijímací řízení předložil z pověření rektora Janíčka prof. 
Doupovec – rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 7. 2. 2022. Předsedkyně LK AS VUT Mgr. 
Musilová ve svém e-mailu ze dne 7. 2. 2022 konstatovala, že s přihlédnutím k administrativnímu 
a formálnímu charakteru daného dokumentu je jeho projednání v LK AS VUT nadbytečné.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedáním vznesl dotaz, zda mají členové AS k před-
loženému návrhu připomínky a vzhledem k tomu, že návrh nesplňuje čtyřtýdenní předkládací lhůtu, 
zda jej chtějí projednat na dnešním zasedání. Připomínky nebyly vzneseny a AS VUT dále hlasoval 
o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu na Rozhodnutí rektora – Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením 
pro akademický rok 2023/2024.   
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT schvaluje Rozhodnutí rektora – Poplatek za úkony spojené s přijímacím 
řízením pro akademický rok 2023/2024.   
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Další legislativní záležitosti 
 
Nový člen AS VUT z FAST prof. Vala sdělil, že v minulém funkčním období pracoval v legislativní 
komisi AS VUT a chtěl by zde i nadále pracovat. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že 
předchůdce prof. Valy doc. Apeltauer byl členem EK AS, takže kdyby jej chtěl prof. Vala v EK AS 
VUT nahradit, je také vítán. Prof. Vala sdělil, že zváží pro příští zasedání své členství v EK a v KTČ 
AS VUT. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT schvaluje prof. Ing. Jiřího Valu, CSc. členem legislativní komise AS VUT.  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
 
9. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Informace o přípravě Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že ekonomická komise AS VUT se zabývá projednává-
ním pracovní verze návrhu Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022, který jim zaslal rektor Janíček. 
Od minulého zasedání AS VUT se uskutečnila dvě jednání EK AS VUT konaná ve dnech 25. 1. 2022 
a 8. 2. 2022. Na obou jednáních EK rektor Janíček přednesl informace z oblasti přípravy rozpočtu 
VŠ z úrovně MŠMT ČR. Na jednáních EK AS VUT byla rovněž diskutována problematika specific-
kého výzkumu a dobudování areálu Údolní 53. Na zasedání EK AS VUT dne 8. 2. 2022 EK AS VUT 
přijala dvě níže uvedená usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 8. 2. 2022: 
Ekonomická komise AS VUT se seznámila s pravidly rozdělení a vlastním rozdělením podle těchto pravidel 
Specifického výzkumu pro rok 2022, včetně kompenzace pro FA a FaVU podle předložených pravidel rozpočtu 
pro rok 2022.  EK podporuje záměr zahájit řešení a předfinancování projektů od 1. 3. 2022, a dále doporučuje 
se věnovat problematice pravidel pro specifický výzkum pro následující roky v rámci výjezdního zasedaní AS. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
(Hlasovalo celkem 16 přítomných členů EK) 
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Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 8. 2. 2022: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse s rektorem VUT doporučuje účast zástupců ekonomické 
komise na jednáních o Údolní 53 a nominuje Ing. arch. Nicol Galeovou a MgA. Tomáše Hrůzu. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
(Hlasovalo celkem 15 přítomných členů EK) 

 
Předseda EK RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil, že výše uvedená pravidla byla předlo-
žena k diskusi do EK AS, a s ohledem na to, že nejsou dostupná pravidla MŠMT k rozpočtu VŠ, 
nebyla zatím oficiálně předložena AS VUT. Pokud ale mají členové AS zájem, mohou jim být doku-
menty, kterými se zabývá EK AS VUT, poskytnuty. Na dosavadních jednáních EK probíhaly diskuse 
zejména k problematice VaV, na posledním jednání se členové EK dohodli, že po dnešním zasedání 
AS VUT bude upřesněn termín dalšího jednání komise. Jednání EK budou synchronizována s jed-
náním KTČ AS VUT, která se bude nyní věnovat zejména specifickému výzkumu a DKRVO. Diskuse 
na jednání EK mohla vyústit k přijetím usnesení k pravidlům, ale nejasnosti k pravidlům stanoveným 
MŠMT zatím vedly k tomu, že účastníci jednání EK AS vyčkávali. RNDr. Popela sdělil, že prozatím 
je v karanténě, nemůže vyloučit onemocnění Covid-19, takže termín dalšího jednání ekonomické 
komise AS VUT ještě bude upřesněn.  

Rektor Janíček sdělil, že v rámci EK probíhají diskuse o předloženém pracovním návrhu pravidel, 
některé změny v pravidlech v návaznosti na pravidla rozpočtu VŠ stanovená MŠMT pro rok 2022 
zřejmě nastanou, určitě ale ne ve velkém rozsahu. Postupně by na základě těchto diskusí měla být 
dopracována verze návrhu pravidel, kterou by bylo možné rychle Akademickým senátem VUT 
schválit. Předpokládá, že ke změnám koncepčního rázu v pravidlech pro příští roky by měly proběh-
nout diskuse až následně, těmto změnám by měl AS VUT věnovat dostatek času a projednat je 
v rámci výjezdního zasedání AS VUT.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda bude chtít AS VUT převzít výše uvedená usne-
sení EK jako svá usnesení? Následovala krátká diskuse, v jejímž průběhu vystoupili zejména RNDr. 
Popela, doc. Steinbauer, rektor Janíček, prorektor Weiter. V závěru diskuse bylo zformulováno první 
usnesení převzaté z usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 8. 2. 2022, o kterém AS VUT dále hlasoval.  
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT na základě usnesení EK AS VUT doporučuje zahájit řešení a předfinanco-
vání projektů specifického výzkumu od 1. 3. 2022, včetně kompenzace pro FA a FaVU, a dále do-
poručuje věnovat se problematice pravidel pro specifický výzkum pro následující roky v rámci vý-
jezdního zasedání AS VUT. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Dále proběhla diskuse o druhém návrhu usnesení týkajícím se pověření zástupců AS VUT k účasti 
na jednáních o Údolní 53. Rektor Janíček sdělil, že dle jeho názoru je vhodné, aby byli pověřeni 
zástupci AS k účasti na jednání o koncepci areálu Údolní 53. Ing. Galeová a MgA. Hrůza vyjádřili 
s nominací souhlas. Po diskusi AS VUT hlasoval o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT na základě usnesení EK AS VUT doporučuje účast zástupců AS VUT na 
jednáních o Údolní 53 a nominuje Ing. arch. Nicol Galeovou a MgA. Tomáše Hrůzu. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

10. NOMINACE ZÁSTUPCE FAKULTY ARCHITEKTURY NA ČLENSTVÍ V ETICKÉ KOMISI VUT 
      – USNESENÍ AS FAKULTY ARCHITEKTURY VUT  
 
Návrh rektora Štěpánka na nominaci prof. Ing. Josefa Chybíka, CSc. (FA) do Etické komise VUT 
obdrželi členové AS VUT e-mailem dne 29. 11. 2021. Tento návrh byl projednáván na dvou před-
cházejících zasedáních AS VUT. Na minulém zasedání přijal AS VUT po diskusi usnesení, kterým 
odložil hlasování o tomto návrhu a současně požádal AS Fakulty architektury o sdělení stanoviska.  
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Předseda AS Fakulty architektury Ing. arch. Nový zaslal dne 2. 2. 2022 předsedovi AS Hanáčkovi 
usnesení AS FA přijaté na 10. zasedání AS FA dne 18. 1. 2022 – rozesláno bezprostředně všem 
členům AS VUT.  

Usnesení č. 2: 
AS FA VUT vyjadřuje podporu původní nominaci děkana FA VUT na členství paní ak. mal. Milady 
Gabrielové v etické komisi VUT. Paní ak. mal. Gabrielová, která byla navržena, je pro členy AS FA 
VUT osobou vhodnou k vykonávání této funkce.  
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
Usnesení bylo přijato. 

Na dnešním zasedání AS VUT rektor Janíček sdělil své stanovisko k výše uvedené záležitosti. Včera 
hovořil s prof. Chybíkem na toto téma a vysvětlil mu situaci. Prof. Chybík je srozuměn s tím, že rektor 
Janíček stahuje jeho návrh na nominaci do Etické komise VUT z projednání v AS VUT. Ing. arch. 
Galeová a Bc. Hodulíková poděkovaly rektoru Janíčkovi za stažení návrhu.  
 
 

11. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Hodnocení kvality výuky v LS ve studijním programu BPC STC 
 
Závěrečná zpráva „Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studijním programu spor-
tovní technologie v letním semestru 2020-2021“ byla předložena rektorem Štěpánkem e-mailem dne 
14. 1. 2022 – rozeslána bezprostředně všem členům AS. Na minulém zasedání AS VUT se usku-
tečnila diskuse, v jejímž průběhu předseda PK AS VUT doc. Steinbauer vznesl formální připomínku 
ke zpracovaným grafům a doporučil zprávu projednat až na dnešním zasedání AS VUT s tím, že 
sjednocení statistik ve zprávách by pomohlo v oblasti ekonomiky, zejména ve financování studií na 
VUT. Zpráva byla upravena dle výše uvedené připomínky, projednána pedagogickou komisí AS VUT 
a poté ředitelka CESA RNDr. Lepková požádala nového rektora Janíčka o její předložení v upravené 
verzi. Návrh z pověření rektora předložil AS VUT kancléř Gregorek e-mailem dne 11. 2. 2022 – bez-
prostředně rozeslán všem členům AS VUT.  

Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že komise k upravené verzi neměla námitek. PK AS 
VUT se vyjádřila per rollam a doporučuje přijetí tohoto návrhu AS VUT ke schválení.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedáním vznesl dotaz, zda mají členové AS k před-
loženému návrhu připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, AS VUT dále hla-
soval o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 13: 
Akademický senát VUT schvaluje zprávu „Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve 
studijním programu sportovní technologie v letním semestru 2020-2021“ – ve verzi ze dne 11. 2. 
2022.  
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

12. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

 Další záležitosti tvůrčí činnosti 
 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina na dnešním zasedání AS VUT sdělil, že shrnul oblasti, kterými 
by se měla KTČ AS VUT v současné době zabývat následujícími záležitostmi:  

- Zvolení nového místopředsedy KTČ místo doc. Apeltauera.  
- Rozdělení prostředků Specifického výzkumu.  
- Pravidla Rozpočtu VUT pro r. 2022, odstavec k IP DKRVO.  
- Pravidla Fondu rozvoje VUT.  
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- Domluva s prorektorem pro tvůrčí činnost, že pro schůzi KTČ budou využity úterní dopo-
ledne, kdy nebude EK AS VUT, nebo případně pátky dopoledne. 

- Podklady jsou uvedeny na Sharepointové stránce.  

Prof. Štětina sdělil, že jednání KTČ AS VUT se zřejmě bude konat příští úterý, tj. 22. 2. 2022 od 
10:30 hod. – zatím on-line, od března se již bude AS VUT scházet prezenčně. Pozvánku pošle 
i spolupracujícím prorektorům.  
 
 

13. RŮZNÉ  
 

 Návrh předsedy Koordinační odborové rady Vysokoškolského odborového svazu 
VUT (KOR VUT) na spolupráci AS VUT a KOR VUT 

 
Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že jej předseda KOR VUT Ing. Brada e-mailem dne 8. 2. 2022 
požádal o zařazení na dnešní zasedání AS tohoto bodu jednání, který se bude týkat dlouhodobých 
témat odborářů a témat, která řeší AS v oblasti lidských zdrojů. Dle názoru Ing. Brady jsou si tato 
témata velmi podobná, ne-li shodná. Proto navrhuje jejich projednávání řešit společnými postupy.  

Předseda KOR VUT Ing. Brada poděkoval doc. Hanáčkovi za představení, dále konstatoval, že na 
VUT pracuje již více než 15 let jako systémový integrátor na FCH, a na úvod zdraví všechny členy 
AS VUT, členy nového vedení VUT a přeje všem hodně úspěchů do další práce. Požádal o zařazení 
svého vystoupení do programu dnešního zasedání AS z pragmatických důvodů – stal se předsedou 
KOR VOS VUT. Odborový svaz pracuje na většině univerzit, VUT má asi 9 organizací, každá sou-
část má svého zástupce. KOR VUT zastupuje všechny odboráře a všechny zaměstnance VUT a cí-
lem je hájit zájmy jak akademických pracovníků, tak i THP. Dlouhá léta sledoval jednání mezi odbory 
a vedením VUT, a na základě toho přichází s myšlenkou, že v případě, že se bude vedení VUT 
zabývat otázkou týkající se zaměstnanců, mohl by se tohoto zasedání AS zúčastnit zástupce KOR, 
který by se tak mohl vyjádřit souběžně s AS VUT, jednání by tak byla více operativní. Tím by se 
ušetřila jednání KOR s managementem a jednání by mohla probíhat racionálněji a rychleji. Je na AS 
VUT, zda bude souhlasit s tímto návrhem. Doc. Hanáček poděkoval Ing. Bradovi za vyjádření 
a vznesl dotaz, zda se chtějí členové AS k výše uvedeném návrhu vyjádřit.  

Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že pokud se jedná o spolupráci, nevidí důvod, proč 
by měl AS VUT v této věci spolupracovat, když nejsou překryvy kromě Mzdového řádu AS VUT, 
navíc AS VUT zastupuje celou Akademickou obec VUT a ne, jen zaměstnaneckou část. Z toho 
důvodu SK AS nemá důvod explicitně spolupracovat s KOR, když se SK AS tato problematika ne-
týká. Doplnila však, že jednání AS VUT jsou veřejná. 

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela navrhl, aby Ing. Brada zvážil možnost účastnit se zasedání AS 
VUT. Zatím platilo, že pokud někdo požádal předsedu AS VUT o vystoupení, vždy dostal prostor. 
Zápisy z jednání AS jsou dostupné na webových stránkách AS VUT s určitým zpožděním (jsou 
schvalovány až na dalším zasedání AS VUT), usnesení AS VUT jsou zde zveřejňována do dvou 
dnů po zasedání AS VUT. Usnesení z jednání EK AS VUT, ve kterých lze dohledat i obsah jednání 
a doporučení z jednání EK (mezi nimi jsou i usnesení, která se v určité souvislosti týkají i oblasti 
odborových aktivit), jsou uvedeny v zápisech z jednání AS VUT. Rychlejší informovanost určitě vě-
cem prospěje. Jednání Rady VŠ se také zúčastňují i zástupci VŠ odborového svazu, takže v tom 
nevidí problém. Zároveň RNDr. Popela vznesl dotaz, zda jsou nějaké písemné výstupy z činnosti 
odborů. Ing. Brada sdělil, že z některých jednání KOR a vedení VUT existují zápisy, ale z pravidel-
ných operativních schůzek zápisy nejsou pořizovány.  

Na závěr předseda AS doc. Hanáček sdělil, že mezi AS a odborovou organizací není až tak mnoho 
styčných bodů, jeden ale existuje – Mzdový řád VUT. Pro AS by tedy bylo dobré, kdyby v případě 
projednávání Mzdového řádu VUT byl předseda KOR VUT účasten jednání AS VUT.  
 
 
 



 

17 / 19 

 Informace o přípravě výjezdního zasedání AS VUT – upřesnění času a místa konání 
 
Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že tajemnice AS J. Cardová předběžně zarezervovala dva hotely 
pro výjezdní zasedání AS VUT, které by se letos mělo konat ve dnech 28. 6. – 30. 6. 2022. Jedná 
se o hotel Zámek Valeč a hotel Galant v Mikulově. Hotel Galant v Mikulově je cenově o něco výhod-
nější. Doc. Hanáček požádal členy AS VUT o vyjádření, který z hotelů upřednostňují, aby mohlo být 
zahájeno konkrétní jednání s hotelem.  Ing. arch. Galeová sdělila, že při posuzování hotelu jsou dle 
jejího názoru důležité podmínky pro technické zázemí, ale zajímalo by ji, jaké jsou konkrétní finanční 
podmínky. Tajemnice AS J. Cardová promítla členům AS VUT stručné srovnání cenové nabídky 
hotelů. V následující diskusi bylo konstatováno, že cenový rozdíl a vyšší ceny v Hotelu Zámek Valeč 
jsou z toho důvodu, že se jedná o větší zasedací místnost (což je v současné době vzhledem k pan-
demii důležité pro bezpečnost účastníků zasedání), a také proto, že je salonek Moravia v Hotelu 
Zámek Valeč technicky plně vybaven potřebnou technikou, kterou salonek Pálava v Hotelu Galant 
Mikulov nemá. Po diskusi AS VUT hlasoval o dvou variantách hotelů obsažených v níže uvedeném 
usnesení, s následujícím výsledkem.   
 
Návrh usnesení AS č. 14: 
Akademický senát VUT schvaluje konání výjezdního zasedání AS VUT ve dnech 28. 6. – 30. 6. 2022  
varianta Valeč – 19 hlasů 
varianta Mikulov – 12 hlasů 
Schválen hotel Zámek Valeč.  
 

 Různé 
 

▪ RNDr. Popela sdělil, že pokud mají členové AS VUT zájem o neoficiální verzi dokumentů, 
které nyní projednává EK AS VUT (návrh Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022), budou 
jim samozřejmě poskytnuty.  

▪ Ing. Kruljacová sdělila, že za 14 dnů je jednání RVH VUT. Jednání EK AS VUT, které by se 
také mělo konat za 14 dní, by tedy mělo být až od 10:00 hodin. RNDr. Popela sdělil, že 
jednání EK AS VUT se bude konat od 10:30 hod. Současně připomněl své doporučení v sou-
vislosti s projednáváním návrhu rozpočtu VUT pro r. 2022 vyčlenit úterý pro jednání pracov-
ních komisí – EK AS VUT a KTČ AS VUT.  

 
Doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům dnešního zasedání AS VUT za účast a konstatoval, že 
se bude těšit za 4 týdny na další zasedání AS způsobem, který bude dohodnut dle situace v oblasti 
pandemie Covid-19, předpokládá, že tentokrát se již bude jednat o zasedání prezenční formou.  

 

 
   

 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 2/2022 DNE 15. 2. 2022 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.    
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 1/2022 ze dne 18. 1. 2022 – verzi 
ze dne 11. 2. 2022. 
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UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu týmu prorektorů VUT pro funkční období únor 2022 až leden 2026, včetně 
kancléře VUT.    
 
UAS 5 TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT se vyjadřuje kladně k týmu prorektorů VUT pro funkční období únor 2022 až 
leden 2026, včetně kancléře VUT, v následujícím personálním obsazení:  

prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc. – prorektor pro studium   25 hlasů 
prof. Ing. Martin Weiter, Ph.D. – prorektor pro tvůrčí činnost   25 hlasů 
doc. PhDr. Iveta Šimberová, Ph.D. – prorektorka pro internacionalizaci 25 hlasů 
doc. MgA. Milan Houser – prorektor pro vnější vztahy    26 hlasů 
doc. Ing. Jan Pěnčík, Ph.D. – prorektor pro transfer znalostí   25 hlasů 
Mgr. Kamil Gregorek, MBA – kancléř VUT     25 hlasů 

 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT.  
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 3 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT – ve znění ze 
dne 14. 2. 2022.  
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu na Rozhodnutí rektora – Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením 
pro akademický rok 2023/2024.   
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje Rozhodnutí rektora – Poplatek za úkony spojené s přijímacím 
řízením pro akademický rok 2023/2024.   
 
UAS 10 
Akademický senát VUT schvaluje prof. Ing. Jiřího Valu, CSc. členem legislativní komise AS VUT.  
 
UAS 11 
Akademický senát VUT na základě usnesení EK AS VUT doporučuje zahájit řešení a předfinanco-
vání projektů specifického výzkumu od 1. 3. 2022, včetně kompenzace pro FA a FaVU, a dále do-
poručuje věnovat se problematice pravidel pro specifický výzkum pro následující roky v rámci vý-
jezdního zasedání AS VUT. 
 
UAS 12 
Akademický senát VUT na základě usnesení EK AS VUT doporučuje účast zástupců AS VUT na 
jednáních o Údolní 53 a nominuje Ing. arch. Nicol Galeovou a MgA. Tomáše Hrůzu. 
 
UAS 13 
Akademický senát VUT schvaluje zprávu „Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve 
studijním programu sportovní technologie v letním semestru 2020-2021“ – ve verzi ze dne 11. 2. 
2022.  
 
UAS 14 

Akademický senát VUT schvaluje konání výjezdního zasedání AS VUT ve dnech 28. 6. – 30. 6. 2022  
varianta Valeč – 19 hlasů 
varianta Mikulov – 12 hlasů 
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Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 15. 3. 2022 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1 

nebo prostřednictvím MICROSOFT TEAMS. 

     
 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


